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Elhalasztották 
a 31 illését 

Bizonytalan időre elha-
lasztották a Biztonsági Ta-
nács hétfőn (közép-európai 
idő szerint) 16 órára össze-
hívott ülését, amelyen a 
résztvevőknek Libanon Iz-
rael-ellenes panaszát kellett 
volna megvitatniuk. 

Az AFP értesülése szerint 
a halasztás azért vált szük-
ségessé, hogy Lazar Moj-
szov jugoszláv delegátus a 
tanács e havi elnöke foly-
tathassa tanácskozásait egy 
mindenki számára elfogad-
ható határozati jpv-. '- t 
megszerkesztése érdekében. 
Mint kitudódott, a fő nézet-
eltérést az okozta, hogy a 
javaslatba bekerüljön-e Iz-
rael ..elítélése" vagy sem. 

Szolidaritási 
itónap 

Tegnap, hétfőn a Koreai 
Népi Demokratikus Köztár-
saság budapesti nagykövet-
sége. a Hazafias Népfront 
Országos Tanácsának Titkár-
sága, valamint a Magyar 
Szolidaritási Bizottság sajtó-
tájékoztatót tartott „Az ame-
rikai agressziós csapatok 
Dél-Koreából való kivoná-
sáért folyó közös harc hó-
napjaj" alkalmából. 

A Hazafias Népfront Or-
szágos Tanácsának Belgrád 
rakparti klubhelyiségében, a 
magyar és a külföldi sajtó 
képviselőinek jelenlétében 
Harmati Sándor mondott be-
vezetőt, majd Pak Gjong 
Szun, a Koreai Népi Demok-
ratikus Köztársaság buda-
pesti nagykövete méltatta az 
immár hagyományos szoli-
daritási hónap jelentőségét. 

A gabonaipar 
várja az ú j termést 

Megkezdődött az átvétel — Nagyobb területről 
Az elmúlt esztendőt nyári, 

őszi, téli aszályáról emle-
getjük inkább, és csak ara-
tás idején jut eszünkbe, hogy 
kiemelkedően jó gabonater-
mésünk volt tavaly. Ennek 
köszönhető, hogy megyénk 
malmaiban feltehetően nem 
állnak ki idén a kapuba, les-
ni, jön-e már az újbúza. Pél-
damutató gondossággal any-
nyit raktározott a feldolgozó 
ipar, hogy most, aratás ele-
jén is van ezer vagon liszt-
nek való búzánk tartalék-
ban. Sípos János, a Gabona-
felvásárló ós Feldolgozó Vál-
lalat igazgatóhelyettese sze-
rint legalább másfél havi 
készletet jelent ez a meny-
nyiség. 

A termésbecslések nem jó-
soltak májusban, júniusban 
sem többet a tavalyi re-
kordnál, mégis több gabo-
nára számítanak idén. A 
megnövekedett vetésterület-
ről összesen 22 ezer vagon 
várható megyénkben. Az ál-
lami kereskedelem tervei 
szerint körülbelül 13 ezer va-
gon átvételére, megvásárlá-
sára lehet számítanunk. 

A gabonaipar régóta is-
mert raktározási gondjai eb-
ben az évben is érezhetők 
lesznek. Igaz, hogy elkezd-
ték építeni a szegedi, makói 
és vásárhelyi hatalmas táro-
lókat, de a szegedi és a ma-
kói is csak jövőre enyhíthet 
a gondokon, a vásárhelyi 
pedig csak a következő esz-
tendőben fogadhat termést. 
A korábbi gyakorlat szerint 
szerződéses bérleti díj fejé-
ben most is igénybe veszik a 
termelő gazdaságok magtá-
rait, de előfordulhat ismét, 
hogy körülbelül ezer vagon-
nal — ideiglenesen ugyan, 
csupán két-három hónapig 
— szabadtéren fölállított, 
ponyvával takart tárolókban 
kell elhelyezni. 

A mostani, esősre fordult 
időjárás biztatott bennünket, 
hogy érdeklődjünk a szárítá-
si lehetőségekről. Azt tud-
tuk meg, hogy a vállalat gé-
pei szükség esetén nyolcvan 
vagon kenyérnek való, illet-
ve takarmánygabonát tudnak 
naponta szárítani, és megfe-
lelő berendezéssel számos 
gazdaság külön is rendelke-
zik — de remélik, hogy fo-
lyamatos üzemeltetésükre 
nem lesz szükség. 

Szentes körzetében már 
megkezdték az árpa átvéte-
lét, 160 vagonnal szállítottak 
be eddig a gazdaságok. A 
kombájnoktól külön tisztí-

tás nélkül szállíthatják a 
felvásárló telepekre a ter-
mést, ha a gépeket — a be-
rendezések erre nagyszerű 
lehetőséget kínálnál: —meg-
felelően beállítják. A tiszta-
sági fokozatot külön osztá-
lyozzák átvételnél, és az árak 
növelésével honorálják. 

Ha az aratást kedvező idő-
járás kíséri, a szövetkezetek 
és állami gazdaságok jól föl-
szerelt gépparkjából és a 
szervezési előkészületekből 
arra lehet következtetni, 
hogy jó három hét alatt a 
termés zöme védett helyre, 
biztonságos raktárakba ke-
rülhet. 

ÚJ LAKÓRÁZ 
Tegnap új lakóház átadása kezdődött Szegeden. A 

Kígyó utca és Bajcsy-Zsilinszky utca sarkán az Országos 
Kőolaj- és Gázipari Tröszt megrendelésére a DÉLÉP 
dolgozói — Kéri Kálmán építésvezető irányításával — 
készítették el a hétszintes, 42 lakásos korszerű házat. 
Szerkezetéhez előregyártott elemeket is felhasználta!:. A 
tegnapi átadás megkezdésekor kiderült, hogy a legújabb 
olajbányászházzal Szeged egyik szép épülete készült el. 

I kollektív szerződések 
módosításának 
tapasztalatai 

— A kollektív szerződések 
módosításakor elsősorban az 
anyagi juttatások feltételeit 
rendezték a vállalatok — ál-
lapította meg hétfői ülésén a 
SZOT elnöksége. 

Az 1971—75-re szóló kol-
lektív szerződéseket — mint 
ismeretes — a vállalatok 
minden évben felülvizsgál-
ják, erre első ízben a múlt 
évi tapasztalatok alapján, a 
mérlegbeszámolók elkészíté-
se után a közelmúltban ke-
rült sor. Szélesebb körű mó-
dosításra általában nem volt 
szükség, a munkajogi szabá-
lyok többnyire jóknak bizo-
nyultak. Elsősorban az anya-
gi jellegű intézkedéseket, 
vagyis azokat a szabályokat 
korrigálták, amelyek szorosan 
függnek az évi nyereségtől, 

Dózsa-emlékünnepség 
Cegléden 

Kállai Gyula mondott beszédet 
Dózsa György születésének 

500. évfordulójára emléke-
zett vasárnap az ország. A 
központi ünnepséget Ceglé-
den, az egykori piactéren 
tartották. 

Dózsa György emlékének 
tiszteletére vasárnap délelőtt 
díszbe öltözött a város. Az 
ünnepi nagygyűlésen megje-
lent Losonczi Pál, a Magyar 
Népköztársaság Elnöki Ta-
nácsának elnöke, Fehér La-
jos, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a Mi-
nisztertanács elnökhelyet-
tese is. A Himnusz hangjai 
után dr. Mondok Pál, a 
Pest megyei tanács elnöke 
köszöntötte a megjelenteket. 
Az ünnepségen felavatott 
Dózsa György-emlékművet 
— Somogyi József Kossuth-
díjas szobrászművész alko-
tását — a ceglédi dolgozók 
nevében Kürti András, a 
ceglédi városi tanács elnöke 
vette át. 

Kállai Gyula, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja. a Hazafias Népfront Or-
szágos Tanácsának elnöke, 
az Országos Dózsa Emlékbi-
zottság elnöke mondott ün-
nepi beszédet. 

— Cegléd piacán szólni — 
kezdte beszédét — nagy 
tisztesség. Cegléd piacán 
szólni nagy felelősség. E 
város főtere a magyar tör-
ténelem legfontosabb em-
lékhelyeinek egyike. Sors-
döntő, emlékezetes tömeg-
gyűlések, demonstrációk 
zajlottak le itt, s úgy ér-
zem, ha szerényen is. de 
ezek sorába illeszkedik a 
mi. mostani ünnepségünk. 
Dózsa György emlékművet 
kapott Cegléd piacán. Nem-
zeti múltunk nagy és tra-
gikus sorsú alakja méltóbb 
helyre aligha kerülhetett 
volna ennél a főiérnél, ahol 
lángoló szavakkal merész 
programját meghirdette. 

Kállai Gyula ezután ar-
ról beszélt, hogy a néphez 
szóló, a népet mozgósítani 
kívánó igaz vezetők nem-
egyszer fejtették ki prog-
ramjukat Cegléd főterén, a 
többi között itt mondotta el 
Kossuth Lajos is emlékeze-
tes mozgósító beszédét. 

Dózsa György történelmi 
szerepét méltatva kiemelte: 
személye, tevékenysége ösz-

szeforrott a társadalmi ha-
ladás ügyével. 

— Dózsa György igazsá-
gos küzdelme, az 1514-es pa-
rasztháború — mondotta a 
többi között Kállai Gyula 
—, kiemelkedő forradalmi 
tradícióink közé tartozik. 
Tanulmányozása, a reá való 
emlékezés tanulságul szol-
gál, és lelkesít ma is. 

— Mi, úgy érzem, a be-
csületes munka jó lelkiis-
meretével ünnepelhetjük 
Dózsa György születésének 
fél évezredes évfordulóját. 
Ezzel a meggyőződéssel kö-
szöntöm még egyszer Ceg-
léd dolgozóit és szocializ-
must építő népünket. Telje-
sítsük történelmi küldeté-
sünket! Érjünk el újabb si-
kereket! Tegyük országun-
kat, népünk életét még 
szebbé, gazdagabbá, boldo-
gabbá! 

Kállai Gyula beszéde után 
a Dózsa-emlékmű talapza-
tán elhelyezték az MSZMP 
Központi Bizottsága, az El-
nöki Tanács, a Miniszterta-
nács, a népfront, a KISZ 
KB, az úttörők és Cegléd 
város koszorúját. 

a gazdálkodás eredményeitől. 
A dolgozók véleményét is 
figyelembe véve, főként a 
bérfejlesztés mértékét, a 
béren kívüli juttatásokat, a 
nyereségprémiumban része-
sülők körét, a részesedési 

alap felosztásának szabályait 
változtatták meg. Sok helyütt' 
elhatározták, hogy a több-
gyermekes anyákat mentesí-
tik az éjszakai műszak alól. 
Számos vállalatnál üzemré-
szenként, munkakörönként 
az eddiginél differenciáltab-
ban szabták meg a felhasz-
nálható túlórák mértékét. 

A kollektív szerződések 
végrehajtásának múlt évi ta-
pasztalatairól a vállalatok 
vezetői beszámoltak dolgo-
zóiknak. Többségükben mély-
rehatóan elemezték a tanul-
ságokat. A vállalati szak-
szervezeti szervek a beszá-
molókat még elhangzásuk 
előtt megvitatták és saját ta-
pasztalataikkal kiegészítet-
ték. 

Az elnökség foglalkozott 
azokkal a jelzésekkel, hogy 
a dolgozók szociális ellátásá-
nak megtervezésekor általá-
ban nem számolnak a jutta-
tásokat igénybe vevők szá-
mának növekedésével és az 
árak emelkedésével, némely 
juttatás gyakorlatilag vissza-
esett. 
"A vállalati lakásépítések 

helyzetéről szóló beszámolók 
arra utalnak, hogy a rendel-
kezésre álló erőforrásokat 
nem mindenütt használják 
fel a leghatékonyabban. A 
vállalatok egy részénél — a 
lakásépítési alap koncentrált 
felhasználása helyett — ki-
sebb összegekkel több dolgo-
zó lakásépítését támogatják. 
Így az anyagi erők elapró-
zódnak és azok számára sem 
jelentenek megfelelő támoga-
tást. akik abban részesülnek. 

A ház homlokzata bem egy síkú, .161 Illeszkedik a kör-
nyez etbc 
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A hetedik szintről ilyen kilátás nyílik a Bajcsy-Zsilinszky 
utcára, az elődre, a nyolcszintes Károlyi utcai lakóépületre 

Magyar párt-
küldöttség Szófiában 
A Bolgár Kommunista 

Párt Központi Bizottságá-
nak meghívására vasárnap 
magyar pártküldöttség érke-
zett Szófiába. A küldöttsé-
get Aczél György. az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja, a Központi Bi-
zottság titkára vezeti. 

A magyar delegációt a 

bolgár főváros repülőterén 
Venelin Kocev, a BKP Po-
litikai Bizottságának pót-
tagja, a Központi Bizottság 
titkára, valamint több más 
hivatalos személyiség fogad-
ta. Jelen volt a repülőtéri 
fogadtatáson Böjti János, 
hazánk szófiai nagykövete 
is. (MTI) 

TOT-
fitkárságok 

A Termelőszövetkezetek 
Országos Tanácsa — a má-
sodik téeszkongresszus ha-
tározata nyomán — új 
munkamegosztást alakít ki; 
a TOT-nál öt titkárságot 

j szerveztek, közöttük a ter-
melésfejlesztési titkárságot. 
Hétfőn erről a Béke Szálló-
ban országos tanácskozást 
rendeztek. 


